
Zápis ze schůze výboru GSGM, z.s., konané dne 1.3.2023 

 
Přítomni: Holá, Knoll, Lízal, Sember, Šeda, Ševčovičová, Tomáška, Urban  
 
Omluveni: Čellárová, Slaninová, Ševčíková 
 
Program zasedání:  
1) úvodní informace (převzetí úřední agendy spojené s předsednictvím spolku) 
2) agenda Informačních listů, příprava jejich nejbližšího čísla 
3) finanční záležitosti 
4) aktualizace webu spolku a agenda s tím spojená 
5) edukační seminář 2023 
6) různé 
 
ad 1)  
Schůzi zahájil předseda spolku dr. Pavel Lízal. Informoval přítomné členy výboru o 
zajištění a převzetí veškeré agendy spojené se změnou předsedy spolku, které proběhlo 
v době od minulého zasedání výboru; od druhého lednového týdne 2023 je dr. Lízal 
úředně registrován jako předseda spolku. Při té příležitosti uvědomil členy výboru, že při 
každých nových volbách je nutné úředně nahlásit předsedu spolku znovu, i když se jedná 
o tu samou osobu. Dále dr. Lízal informoval členy výboru o zřízení a zprovoznění datové 
schránky spolku v souladu s úředními předpisy. Došlo rovněž ke změně příslušné 
evidence předsedy spolku u účtu české části GSGM vedenému v Komerční bance. 

Dr. Lízal uvědomil členy výboru o tom, že dne 15.2.2023 doc. Ševčíková 
rezignovala na své členství ve výboru z důvodu časové zaneprázdněnosti. Vzhledem 
k tomu, že podle stanov výbor musí mít lichý počet členů, muselo by dojít buď k další 
rezignaci některého ze stávajících členů výboru nebo ke kooptaci nového člena; přítomní 
se jednoznačně rozhodli pro druhou možnost a doporučili na návrh doc. Holé kooptovat do 
výboru dr. Jiřího Pergnera z Ostravské univerzity, který v minulých volbách získal pouze o 
jeden hlas méně, než bylo potřeba. Dr. Pergner s kooptací souhlasí. Doc Holá připomněla, 
že tuto navrženou kooptaci musí podle stanov schválit Valné shromáždění spolku. Dr. 
Lízal navrhl, aby se toto Valné shromáždění konalo zároveň s chystaným Edukačním 
seminářem 30.5.2023. Doc. Holá a dr. Slaninová všem členům spolku včas informaci o 
konání Valného shromáždění a jeho programu zašlou e-mailem. Všichni přítomní s tímto 
návrhem souhlasili. Dr. Lízal zjistí, zda bude třeba i tuto změnu ve výboru úředně nahlásit. 
 
ad 2)  
Vzhledem k tomu, že doc. Ševčíková byla na posledním zasedání výboru zvolena hlavní 
redaktorkou Informačních listů GSGM (dále jen IL), vyvstala s její rezignací i potřeba volby 
nového hlavního redaktora, ideálně mezi členy výboru, kteří již nějakou dobu ve výboru 
pracují a dosud nemají žádnou další funkci. Dr. Lízal a doc. Holá navrhli jako vhodného 
kandidáta dr. Sembera, který s nominací souhlasil; v následném hlasování se všichni 
přítomní členové výboru vyslovili k tomuto návrhu kladně a dr. Sember se tedy stal novým 
hlavním redaktorem IL. 

Členové výboru se jednomyslně shodli na tom, že je vice než žádoucí, aby IL 
definitivně přešly pouze do online (pdf) verze, jak vzhledem k neustále rostoucím 
nákladům na tisk a poštovné, tak vzhledem k tomu, že v hlasování mezi členy GSGM, 



které o této otázce proběhlo současně s posledními volbami do výboru, se naprostá 
většina členů jednoznačně vyjádřila pro preferenci této formy. Nejbližší číslo IL tedy již 
bude připraveno pouze v pdf podobě. Členům spolku bude zaslán e-mailem odkaz na 
webové stránky GSGM, kde bude nové číslo IL vždy včas vyvěšeno (vyvěšení na webu 
zajistí prof. Urban; e-mailové adresy členů za tímto účelem dodá dr. Semberovi doc. Holá 
za českou část spolku a dr. Slaninová ve spolupráci s dr. Procházkovou za slovenskou 
část spolku). 

Před svou rezignací doc. Ševčíková ještě připravila čtyři nové grafické návrhy 
varianty obálky IL, které dr. Lízal přítomným členům výboru na zasedání promítl; po krátké 
diskusi se všichni shodli na přijetí verze 4 s jednou další drobnou grafickou úpravou 
týkající se nadpisu. Tato verze bude využita již pro nejbližší číslo IL (nutná spolupráce 
ohledně zdrojového souboru mezi doc. Ševčíkovou, prof. Urbanem a dr. Semberem, aby 
bylo dosaženo potřebné kvality rozlišení pro A4). 

Doc. Ševčíková rovněž připravila většinu obsahové náplně nejbližšího čísla IL, 
kterou všem členům výboru předběžně zaslala ke kontrole a kterou bude mít nový 
redaktor k dispozici. Doc. Holá připomněla, že v tomto obsahu ještě chybí příspěvek 
výherce Ceny GSGM, dr. Jiřího Pospíšila; předložila jako námět k diskusi, zda tento 
příspěvek publikovat již v chystaném nejbližším čísle nebo s ním ještě počkat až do čísla 
následujícího. Dr. Sember slíbil, že zjistí, zda příspěvek dr. Pospíšila je již připraven, a 
členové výboru se shodli na tom, že pokud ano, bylo by vhodné jej zařadit již do 
nejbližšího čísla IL. Rovněž bude do tohoto čísla přidána informace o chystaném 
květnovém Edukačním semináři (zajistí a dr. Semberovi zašle prof. Tomáška hned, jak 
bude na webu vyvěšen předběžný program a registrační formulář na tento seminář; viz 
dále). 

V souvislosti s různými změnami v minulém i tomto roce, týkajícími se redakce IL, i 
s ohledem na to že během covidového období vycházely IL spíše nepravidelně a byla tím 
porušena jejich dříve pravidelná distribuce mezi členy GSGM, navrhl dr. Lízal, aby nyní po 
obnovení pravidelné činnosti výboru došlo ke změně termínu vydávání IL; místo v červnu 
a v prosinci by nyní mohly vycházet v březnu a září. Po krátké diskusi, při níž byly vzaty 
v úvahu různé další okolnosti, které do přípravy IL mohou zasáhnout (např. s ohledem na 
období podávání grantových zpráv/žádostí, konce semestrů na VŠ, období konání 
Edukačních seminářů atp.) se členové výboru shodli na tom, že navržená změna je 
vhodná. Nejbližší číslo IL tedy vyjde na přelomu března a dubna; dr. Sember přislíbil, že 
do té doby bude vše potřebné hotovo. 

Dr. Lízal dále informoval o tom, že při přebírání agendy předsedy spolku od prof. 
Doškaře rovněž převzal archív starších výtisků IL, kde jsou i čísla navíc. V archívu 
samozřejmě starší čísla v počtu cca 5 ks zůstanou, ale přebytečná čísla by mohla být 
rozeslána zájemcům mezi členy výboru nebo členy GSGM. Dr. Sember navrhl jejich 
možnou distribuci mezi zájemci na Edukačním workshopu, s čímž všichni přítomní 
souhlasili. 

Na minulém zasedání výboru padl návrh na vytvoření případné (příležitostné) 
popularizační/zábavné přílohy IL, i na eventuelní angažovanost formou sociálních sítí pro 
mladé zájemce o genetiku, což dr. Lízal dnes připomněl. Zároveň však doporučil, aby si 
výbor ještě nechal čas na další promyšlení této záležitosti, případně aby se to nejprve 
probralo interně i s dalšími členy GSGM (např. na Edukačním semináři), v ideálním 
případě s doktorandy, kteří mají blíž k dnešní mladé generaci a kteří by případně byli 
ochotni se něčeho takového ujmout. Členové výboru souhlasili. 
 



ad 3)  
Hospodář spolku prof. Knoll informoval o zavedení mobilního bankovnictví k účtu GSGM 
vedenému v Komerční bance; doporučil rovněž v souvislosti s tímto zjednodušením 
finanční agendy, se změnou příslušné bankovní zástupkyně a vzhledem k tomu, že rozdíly 
v poplatcích za vedení účtu mezi různými finančními institucemi nejsou až tak výrazné, 
aby účet byl i nadále veden v Komerční bance. 

Bude potřeba připravit rozpočet na rok 2023, aby ho výbor mohl v souladu se 
stanovami schválit (úkol pro hospodáře spolku prof. Knolla). 
 
ad 4)  
Dr. Lízal upozornil na potřebu aktualizace údajů na stávajícím webu GSGM (složení 
výboru, informace o Ceně GSGM, poslední číslo IL atp.), což zajistí prof. Urban spolu 
s prof. Knollem.  

Dr. Urban představil přítomným členům výboru návrh nového, modernějšího 
designu webu, který se všem přítomným líbil. Členové výboru se dohodli, že do dvou 
měsíců od dnešního zasedání vypracuje dr. Urban finální podobu, poté bude cca měsíc na 
e-mailovou diskusi mezi členy výboru o definitivní obsahové stránce webu a přibližně 
v době konání Edukačního semináře bude nový web připraven k překlopení z původní 
podoby a bude to oznámeno členům spolku. Dr. Urban potvrdil, že i novou verzi webu 
bude možné provozovat v rámci původního serveru. 

Členové výboru diskutovali o zveřejňování seznamu členů spolku (v souvislosti 
s GDPR předpisy) na webových stránkách GSGM. Dohodli se, že seznam členů (s 
uvedením pouze jména a příjmení, ne titulů a pracoviště) spolu s jejich evidenčními čísly 
(která zároveň slouží jako variabilní symbol pro placení příspěvků) a e-mailovými adresami 
bude na webových stránkách k dispozici formou zaheslovaného pdf souboru, ke kterému 
budou mít přístup pouze členové spolku (kterým přístupové heslo bude zasláno). Všichni 
členové spolku o tom budou včas informováni a zároveň požádáni o nahlášení případných 
změn e-mailových adres (např. z pracovní na soukromou) tajemníkům spolku doc. Holé a 
dr. Slaninové.  

Dále vyvstala otázka možného zveřejňování fotografií z akcí pořádaných spolkem 
(konference, semináře atp.); bylo doporučeno, aby při online registraci na takové akce 
(plus i při přímé registraci v době konání) byl vždy předem vyžadován obecný souhlas 
(např. formulací typu „Během akce bude pořizovaná fotodokumentace, která bude 
zveřejněna na webových stránkách. Pokud někdo z účastníků nesouhlasí se zveřejněním 
fotografií své osoby, je nutné to oznámit během registrace přímo na místě konání“). 
Organizátoři by si takovou osobu buď museli zaznamenat tak, aby ji bylo možné na 
fotografiích před zveřejněním identifikovat, nebo by účastníkům musely být fotografie 
zaslány interně před zveřejněním, aby se z toho příslušné fotografie daly vyřadit. Toto 
bude ještě dořešeno podle okamžitých okolností. Fotografie tohoto typu v každém případě 
ale pravděpodobně nebudou zveřejňovány přímo na webu GSGM, ale na stránkách 
příslušné akce (na webu GSGM na to bude vždy pouze odkaz). 
 
ad 5)  
Dr. Lízal informoval členy výboru, že vstoupil v jednání s ředitelkou Mendelova muzea 
v Brně Mgr. Blankou Křížovou, informoval ji o memorandu ještě z předchozích let, kterou 
GSGM s muzeem má ohledně bezplatného pořádání různých akcí GSGM v prostorách 
muzea, s čímž Mgr. Křížová souhlasila, a zároveň s ní dohodl jako definitivní termín pro 
letošní Edukační seminář úterý 30.5.2023. 



Prof. Tomáška seznámil přítomné s předběžným programem plánovaného 
Edukačního semináře; letošní téma bude Hodnocení výuky genetiky na vysokých školách 
v ČR a SR. Seminář bude rozdělen do sekce věnované českým vysokým školám a sekce 
věnované slovenským vysokým školám, poté bude sekce věnovaná pohledu doktorandů 
na hodnocení a závěrečné dva interaktivní workshopy připravené slovenskými 
didaktičkami z Centra pedagogickej podpory Filozofické fakulty Univerzity Komenského, 
Bratislava. Po doplnění některých podrobností bude program spolu s registračním 
formulářem co nejdříve zveřejněn na webových stránkách a tajemnice GSGM informaci o 
konání semináře rozešlou e-mailem členům spolku (spolu s oznámením o současném 
konání Valného shromáždění). 

Dr. Lízal zjistí (ve spolupráci s prof. Doškařem) věci týkající se obědu, resp. 
cateringu (zajištění konkrétní firmou, různé varianty jídla, prostorové uspořádání v rámci 
muzea, finanční zajištění/sponzoring atp.). 

Doc. Holá za členy GSGM z Prahy a okolí požádala o posunutí plánovaného 
začátku semináře až na 10 hod vzhledem k dopravnímu spojení; přítomní souhlasili. 
 
ad 6)  
Prof. Tomáška se dotázal na existenci hlavičkového papíru GSGM; dr. Lízal slíbil, že jej 
připraví. 

Doc. Holá v návaznosti na minulé jednání výboru (kdy byli členové výboru vyzváni, 
aby se pokusili najít platformy, na kterých by bylo možné udržovat evidenci o členských 
příspěvcích, pořádat anonymní hlasování, provozovat webové stránky atp.) konstatovala, 
že podle jejího předběžného zjišťování by finanční nároky na takovou platformu 
dosahovaly kolem 1500 až 2000 Kč měsíčně, což jí připadá vzhledem k poskytovaným 
službám pro účely GSGM příliš. Přítomní souhlasili. Doc. Holá požádala prof. Knolla o 
přidání údajů o platbě členských příspěvků do sdíleného dropboxového adresáře, aby 
případně mohla neplatící členy urgovat o zaplacení příspěvků. 

Dr. Lízal se dotázal členů výboru, zda se místa zasedání výboru budou střídat (v 
souladu s návrhem z předchozího zasedání výboru) a příští zasedání se tedy uskuteční 
v Praze nebo Bratislavě. Po krátké diskusi bylo nakonec konstatováno, že Brno je 
vzhledem ke své ústřední poloze pro tento účel optimální, střídání se bude samozřejmě 
týkat konferencí GSGM. 
 
Po vyčerpání diskuzních příspěvků dr. Lízal schůzi výboru ukončil a poděkoval všem 
přítomným za účast. 
 
 

 
zapsala doc. RNDr. Dana Holá, Ph.D. 

tajemnice GSGM za ČR 
 

schválil RNDr. Pavel Lízal, Ph.D., 
předseda GSGM 

 


